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هرچه محدودیتهای بیشتری داشته باشیم اعتبار یا اطمینان کمتری میتوانیم در مورد وضعیت مواد هستهای در ایران به جامعه

جهانی ارائه کنیم.

ایالات متحده هیچ فشاری به آژانس وارد نکرده است؛ 

«رافائل گروسی» مدیرکل آژانس بینالمللی انرژی اتمی در مصاحبه با شبکه «پیبیاس» ادعاها درباره تحقیقات از برخی
اماکن در ایران را تکرار کرد.

به گزارش اسپادانا خبر، او گفت:

به «حداکثر دسترسی و بازرسی در خصوص ایران نیاز داریم». 

گروسی در پاسخ به این پرسش که آیا فکر میکند قبل از امضای هر نوع توافق بین آمریکا و ایران با میانجیگری اروپا نیاز به
توضیح کافی در خصوص ادعای «مواد هستهای اعلامنشده در ایران» وجود دارد گفت:

«این یک سؤال سیاسی است که باید برای آنها مطرح شود نه من. آنچه ما نیاز داریم همکاری ایران است و همچنین به
حداکثر سطوح دسترسی و بازرسی نیاز داریم. هرچه محدودیتهای بیشتری داشته باشیم اعتبار یا اطمینان کمتری میتوانیم در

مورد وضعیت مواد هستهای در ایران به جامعه جهانی ارائه کنیم».

مدیرکل آژانس اتمی در ادامه در پاسخ به این سؤال که آیا آمریکا یا اروپا اصلاً به وی برای بستن تحقیقات درباره ایران اعمال
فشار کردهاند گفت:

ایالات متحده هیچ فشاری وارد نکرده است. ممکن است فشار ضمنی یا صریح از یک طرف یا طرف دیگر وجود داشته
باشد. فشارها در این موضوعات هستهای همیشه وجود خواهد داشت. آنها متأسفانه بخشی از چشمانداز هستند اما اگر ما
مسیر خود را ادامه دهیم، اگر آژانس بینالمللی انرژی اتمی به کار خود ادامه دهد و اجازه داشته باشد کار بازرسی خود را

انجام دهد ما به آن (خاتمه یافتن تحقیقات) خواهیم رسید. کاملاً مطمئن هستم.

گروسی سپس در پاسخ به این سؤال که با توجه به خاموش شدن دوربینهای آژانس در ایران آیا این نهاد توانایی تشخیص
اینکه ایران در حال ساخت سانتریفیوژهای بیشتری است را از دست داده مدعی شد:

این یک حرکت جدی بود. این ۲۷ دوربین که قطع شدند مناطق مهمی از تأسیسات تولید سانتریفیوژ و موارد دیگر را پوشش
میدادند و ما آن تداوم آگاهی را از دست دادیم. اگر و زمانی که توافق احیا شود و بتوانیم دوربینها را دوباره وصل کنیم،پ
باید با همکاران ایرانیمان بنشینیم و ببینیم که چگونه میتوانیم شکافهای بین آن زمان و زمان حال را پر کنیم. فکر میکنم

اگر دسترسی صحیح و لازم را داشته باشیم آژانس بینالمللی انرژی اتمی، بازرسان آژانس، همیشه در موقعیتی خواهند بود که
هرگونه انحراف مواد هستهای در ایران یا جاهای دیگر را بهموقع تشخیص دهند.
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در حاشیه جلسه هیئت دولت و در جمع خبرنگاران گفت:محمد اسلامی، رییس سازمان انرژی اتمی ایران 

جمهوری اسلامی ایران از ابتدا کلیه فعالیتهای خودش را در حوزه هستهای برابر موازین و ضوابط آژانس انرژی اتمی انجام
داده و هیچ فعالیتی نیست که پروسههای ابلاغی را طی نکرده باشد. تمام فعالیتهای ما تحت نظارت آژانس بوده و هست.

 آژانس نمیتواند ادعایی کند که در ایران فعالیتی است که براساسجمهوری اسلامی متعهد به NPT و پادمان است و
موارد ادعایی، مدارک ادعایی و مکانهای ادعایی ساخته و بازرسیها به یک عدم انطباق برخورد کرده باشد.

که در ۲۰ سال گذشته به طور پیوسته به ما اتهام زدهاند و موجبات پرداخته ضدانقلاب و رژیم صهیونیستی است 
مذاکرات سیاسی درباره موضوع هستهای را فراهم کرده و سند توافق برجام حاصل این مذاکرات ۲۰ سال گذشته بوده و

معنای این مذاکرات و توافق نهایی که در قالب برجام صورت گرفته پشت سر گذاشتن این اتهام بوده است.

 

اسلامی گفت:

 رژیم جنایتکار صهیونیستی که دسترسی آژانس به هیچ یک از فعالیتهای هستهای خود را صادر نکرده و همکاری
ما از مدیرکل آژانس انتظار نداریمنمیکند پرچمدار تشدید عملیات روانی و سیاسی علیه جمهوری اسلامی ایران است و

که جملاتی مطرح کند که همین خواسته رژیم صهیونیستی است. این قابلقبول نیست و خلاف شرح
 ما اعتراض خود را در این زمینه هم به صورت کتبی و هم از طریق نماینده دائمی خودمان وظایف مدیرکل آژانس است.

در آژانس به اطلاع ایشان رساندیم و انتظار داریم این رویه خاتمه پیدا کند.

اسلامی در پاسخ به این پرسش که بعد از مذاکرات وین، ایران نظارت بیشتر آژانس را میپذیرد و اینکه نظر آژانس درباره
افزایش نظارت بر کدام سایت ایران است گفت:

ما هیچ سایت هستهای اعلام شده نداریم. مکانها و موارد ادعایی ساخته و پرداخته منافقین و
صهیونیستها است که چیز جدیدی نیست. عملیات تروریستی انجام دادهاند و خرابکاریهای صنعتی انجام

دادهاند تا برنامه هستهای ما را از میان ببرند، این عملیات روانی سیاسی و رسانهای اخیرشان هم به همین
دلیل است که جریان مذاکرات منطقی و مذاکراتی که به حق نیاز مبرم کشور است که این تحریمها را از
سر راه برداریم و خاتمه دهیم را با مشکل مواجه کنند، در حالی که هدف مذاکرات لغو تحریمها است. به

نظارت در چارچوب برجام که قبلاً پذیرفته بودیم پایبندیم. بازگردند به برجام و آنچه که در برجام تفاهم شده
بود و تعهد طرفین بود را اجرا کنند و ما هم به آن پایبندیم. نه یک کلمه کمتر نه یک کلمه بیشتر.

 

[1] برجامبرچسب ها: 
[2] ابراهیم رئیسی
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